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Surgery of the lateral accessory saphenous vein

      
        
Summary

        
Confusion exists regarding the right surgical strategy for therapy of isolated varicosis of the lateral accessorian saphenous vein (LASV) resulting from an incompetent valve at the crosse without concomitant reflux into the long saphenous vein (LSV). In a retrospective study 30 patients with isolated varicosis of the LASV were examined 3 years after surgical treatment. In this study the first segment of the LSV was removed after resection of the LASV. 64 % of our patients were free of recurrence after 3 years. 25 % had partial reflux from the Boyd perforans vein and only 9 % of the patients had a complete reflux in the LSV. Based on our results it is justified not to remove the LSV in cases of isolated varicosis of the LASV.


      
        
Zusammenfassung

        
Hinsichtlich des richtigen operativen Vorgehens bei einer isolierten Varikosis der V. saphena accessoria lateralis (VSAL) herrscht heute noch Uneinigkeit. In einer retrospektiven Studie haben wir n = 30 Patienten, die an einer isolierten Varikose der VSAL in unserem Haus operiert wurden, nach 3 Jahren erneut untersucht. Bei diesen Patienten wurde nach Entfernung der VSAL die V. saphena magna (VSM) durchtrennt und ligiert. Bei den untersuchten Patienten fanden wir in 64 % der Fälle eine suffiziente VSM. Bei 25 % der Patienten zeigte sich eine Teilinsuffizienz der VSM ab der Boyd'schen Perforans. Nur in 9 % der Fälle fanden wir eine komplette Insuffizienz der belassenen VSM. Entsprechend den Ergebnissen der vorliegenden Studie ist das Belassen der VSM bei isolierter VSAL-Insuffizienz gerechtfertigt.
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